
 

Tjänsteskrivelse 2020-11-24 1 (2) 

 Dnr: KUB 20-1019 

 
  

    

Utredning utifråån uppdråg - kostnådsfoö rslåg påå  
webbsåöndå nåömndsåmmåntråöden 

AÄ rendebeskrivning 
På kultur- och bildningsnämndens sammanträde den 4 augusti 2020 beslutade 
nämnden att stänga nämndsammanträdena för allmänheten fram till och med 
december 2020. Nämnden gav då förvaltningen i uppdrag att ta fram kostnadsförslag 
på tekniska lösningar så att åhörare kan följa sammanträdet på distans. 

 

1 Båkgrund 
Enligt 6 kap. 25 § i kommunallagen så ska en nämnds sammanträden hållas inom 
stängda dörrar. Nämnden får dock besluta att dess sammanträden ska vara 
offentliga, om fullmäktige har medgett det. Beslutet att medge rätt för nämnderna 
att besluta om öppna sammanträden fattades av kommunfullmäktige 11 november 
2014 (§108). Kultur och bildningsnämnden beslutade 19 maj 2015 (§60) att från och 
med första sammanträdet på hösten samma år börja med öppna sammanträden. 

2 Ekonomiskå konsekvenser 
Lekebergs kommun har idag ett avtal med Kanal regional för att filma 
kommunfullmäktige. Dessa filmar, streamar, redigerar och bevarar filmerna via 
webbplatsportalen cinestream för kommunens räkning. För detta betalar Lekebergs 
kommun idag 86 000 kr per år.  

Om samma aktör också skulle filma nämndens sammanträde skulle kostnaden bli ca 
3000 kr per sammanträde, vilket för kultur- och bildningsnämndens del motsvarar ca 
42 000 kr per år (givet att nämnden har 7 sammanträden på ett år). Det finns också 
möjlighet för kommunen att filma på egen hand, men använda företagets 
webbplatsportal. Då blir kostnaden 500 kr per möte för support och förberedelse av 
streamingservern inför sändningen, vilket motsvarar ca 3500 kr/år.  

Detta kan dock kräva inköp av ytterligare kamerautrustning om inte den befintliga 
utrustningen i sammanträdesrummet kan användas, samt installation av nödvändig 
nätverksport i rum Multen. Kostnaden för inköp av ny utrustning uppskattas till 
ungefär 5000 tkr. Därutöver tillkommer eventuell kringutrustning så som stativ och 
eventuella ljudförstärkare. En sådan kamera kan filma i ganska vid vinkel och förmår 
zooma in på den som pratar. Utrustningen behöver också testköras först.  

Utöver de faktiska kostnaderna för filmning innebär det en ytterligare arbetsuppgift 
inför nämnd för förvaltningen. Nämndsekreterare måste lära sig utrustningen och 
utöka förberedelsetiden inför varje nämnd, vilket tar resurser i anspråk från andra 
arbetsuppgifter. Skulle tekniken krångla tas ytterligare arbetstid i anspråk från 
framförallt nämndsekreterarna.  
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3 Andrå konsekvenser och viktigå fråå geståö llningår 
Frågan om webbsända nämndsammanträden behöver också utredas utifrån en rad 
andra frågeställningar. Till skillnad från kommunfullmäktige som är ett offentligt 
sammanträde och därmed kan anses ha allmänintresse som laglig grund för 
behandling av personuppgifter så är grundregeln för nämnder enligt kommunallagen 
att dessa hålls stängda. Således behöver man överväga om allmänintresset räcker 
som laglig grund enligt GDPR. Detta blir särskilt viktigt om personer från allmänheten 
också deltar på plats och därmed kan komma att synas i webbsändningen. 

En annan fråga att besvara är om sändningarna ska sparas och därmed kunna ses i 
efterhand? Om så är fallet kan det webbtillgänglighetsdirektivet innebära att 
sändningen ska textas i efterhand. Direktsända sammanträden behöver däremot inte 
text- eller syntolkas. Den nya lagen ställer inte några krav på att man ska erbjuda 
teckenspråkstolkning, men man ska överväga det eftersom den offentliga sektorn har 
ett särskilt ansvar, via språklagen, att skydda och arbeta för teckenspråket. 

Därtill bör andra tillgänglighetsaspekter analyseras. Även om webbsända 
nämndmöten har förutsättningar att skapa en större transparens är det inte säkert 
att det bidrar till ökad förståelse eller kunskap, eftersom innehållet är obearbetat. 
Organisationen Funka har i projektet Begriplig samhällsinformation visat att den 
mesta originalinformationen är för svår och att bearbetning av information alltid ger 
ett bättre resultat. Kostnaden för sådan bearbetning har inte undersökts i nuläget.  

4 Slutsåts 
Att websända nämndsammanträden skulle kunna öka transparensen i kommunen 
och kan eventuellt öka intresset för det kommunala nämndarbetet, men det innebär 
också ökade kostnader – i synnerhet om webbsändningarna ska sparas och uppfylla 
kraven på tillgänglighet.  

Kostnadsfrågan är en del som måste ställas i relation till nyttan och den faktiska 
efterfrågan på servicen. Försök med webbsända nämndsammanträden har gjorts av 
bland annat Farsta stadsdelsförvaltning, där erfarenheter från dessa visade att 
intresset för sändningarna var lågt. Hos Farsta innebar det även relativt stora 
omkostnader i förhållande till utfallet.  

 
Foö rslåg till beslut 
Kultur- och bildningsnämnden lägger informationen till handlingarna. 

 

 
LEKEBERGS KOMMUN 
  
 

Monica Skantz    Kajsa Rosén 
Förvaltningschef   Handläggare  
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